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PIERWSZE ZEBRANIE
TOWARZYSTWA ROZWOJU ZIEM ZACHODNICH

w ostatnią niedzielę w auli 
Państwowego Technikum dla 
Wysuniętych odbyło się pier
wsze organizacyjne zebranie 
Towarzystwa Rozwoju Ziem 
Zachodnich w Bytomiu. 

Obszerny referat wskazują-

aaS-

0 Na tematy
Bytomskie!
Gastronomii

# Więcej 
ideologicznej 
dyskusji

# Czy potrzebna 
jest Izba 
Wytrzeźwień ?

Ü Piłkarze 
po sezonie

Coś d!a
palaczy

Jeszcze przed świętami 
MHD Art. Spoż. otworzą 
przy pl. Kościuszki nowy 
Sklep tytoniowy. W tej 
chwili trwają prace wy
kończeniowe przy adapta
cji przeznaczonego na ten 
cel lokalu.

Nowootwarty sklep zo
stanie zaopatrzony w sze
roki i bogaty asortyment 
wyrobów tytoniowych tak 
produkcji krajowej jak i 
zagranicznej. (Jas)

cy na ideowe źródła działal
ności towarzystwa wygłosił 
znany działacz na terenie By
tomia i Śląska tow. Józef 
Kwietniewski. Charakteryzu
jąc przywiązanie ludności ro
dzimej do Macierzy, powie
dział on m. in. „Bytom nale
ży do regionu śląskich ziem 
zachodnich, bogatego w tra
dycje- polskie 1 rewolucyjne, 
regionu, na którym toczyła 
się walka o zachowanie pol
skości. Jest to ośrodek, z któ
rego w okresie odrodzenia 
narodowego na Śląsku wy
szło patriotyczne hasło Boń- 
czyka „śląsko zostań czym 
byłoś". Ta prawda polska 
piewcy Śląska przeistoczyła 
się w okresie zjazdów 1 Kon
gresu Polaków w Niemczech 
w 1938 r. w hasło pełnej siły 
patriotycznej ludu polskiego 
ziem zachodnich. Byliśmy — 
jesteśmy — będziemy”.

Mówiąc o zadaniach TRZZ 
na przyszłość tow. Kwietniew
ski powiedział, że „TRZZ sto
jąc na gruncie integralnej 
polskości Śląska i całych 
Ziem Zachodnich oraz północ
nych będzie ono musiało oka
zać czujność wobec przeja
wów nowego neohitlerowskie- 
go czy innego rewizjonistycz
nego nacjonalizmu”.

W gorących słowach dysku
tanci wskazywali na szerokie 
problemy, kórymi winna za
jąć się organizacja już od za
raz. Jeden z dyskutantów mó
wił z wielkim rozżaleniem o 
niedalekiej przeszłości, gdzie 
prześladowano Ślązaków za 
podkreślanie swojej polskości.

Czesław Kozak — artysta 
Opery Śląskiej powitał z en
tuzjazmem powstanie Zw. 
Chórów i Zespołów Śląskich,

Eksportujemy
cukier
do Norwegii

Tegoroczne obfite zbiory 
buraka cukrowego pozwo
liły Polsce zawrzeć ko
rzystne umowy eksporto
we. Między innymi podpi
saliśmy umowę z Norwe
gią na dostawę w ciągu 
listopada i grudnia 6000 ton 
cukru. Ostatnio pierwszą 
partię cukru w ilości 850 
ton zabrał duński statek 
„Atena” a dalsze 300 ton 
szczeciński liniowiec „San”.

(ZAP)

Panie Redaktorze!

My się nn to 
nie zgadzamy

Chciałem, podziękować 
za skuteczną interwen
cję w sprawie inwazji 
szczurów w kinie „Bał
tyk" oraz zainstalowania 
lamp jarzeniowych na 
ul. Bieruta. Nawiasem 
mówiąc lampy te do 
dziś dnia jeszcze nie 
świecą. Pomijając to, 
chcę dzisiaj opisać pe
wien incydent jaskrawe
go kumoterstwa, którego 
byłem osobiście świad
kiem. Wracając z nocnej 
zmiany musiałem zgod
nie z ..rodzinnym pla
nem zajęć“ zrobić zaku
py. Małżonka także pra
cuje i nie jest w stanie 
sama zakupić te niezbę
dne artykuły, które są 
potrzebne do codzienne
go życia. No cóż, jako 
idealny mężulek szanu
jący prawa równo
uprawnienia poszedłem 
na zakupy.

Chciałem zaopatrzyć 
się w wędliny i wchodzę 
do sklepu MHD Nr. 1 
przy Pogodzie. Grzecz
nie stałem w długiej ko
lejce. Przy wędlinach 
obsługiwała tylko jedna 
ekspedientka. W pew
nym momencie, pod o- 
mawiany sklep podjeż

dża piękna smukła li
muzyna marki „Simca“ 
Aronde De Luxe Nr. 
rej. SB 0962. Wysiada 
elegancka Pani, wchodzi 
do sklepu z wielką skó
rzaną (no jakże) torbą 
i kieruje swe kroki 
wprost do biura sklepu. 
Po chwili zostaje wez
wana.panna Gizela, któ
ra otrzymała polecenie 
odważenia dla owej pa
niusi parę oddzielnych 
paczek z mięsgm i to... 
w naszej obecności. Wi
docznie owa Pani nie 
musi wyczekiwać w ko
lejkach — stara historia.

Obywatelu Redakto
rze! MY SIĘ NA TO 
NIE ZGADZAMY! Lu
dzie pracy chcą spra
wiedliwości, mają oczy 
otwarte. (Przynajmniej 
niech takie rzeczy od
bywają się przy tylnych 
drzwiach sklepu). Niech 
takie Paniusie też mają 
troszeczkę honoru w 
sobie i niech się głęboko 
zawstydzą przed wszy
stkimi kobietami.

Kaj my to som?!
J. G.

(nazwisko znane redak
cji)

Sputnik
jako zabawka
na choinkę

Przemysł zabawkarski 
Niemieckiej Republiki De
mokratycznej produkuje 
obecnie nowe ozdoby cho
inkowe. Będą to m. in. 
srebrne bańki w formie 
sputnika. (ZAP)

który z pewnością zajmie się 
sprawami kultury i polskości 
na Ziemiach Zachodnich.

Przedstawicielka Okręgowej 
Rady TRZZ tow. Lewecka 
szeroko omówiła sprawy orga
nizacyjne związku. Wskazała 
ona, że wszelkie waśnie, kwa
sy, wypominania natury ,,ja 
Polak a ty Ślązak” winne 
być dla związku przedmiotem 
szczególnej troski w jego 
działalności.

Tym sprawom poświęcił rów
nież swe przemówienie przew. 
Miejskiej Komisji Porozumie
wawczej i I sekretarz KM 
PZPR tow. Jan Piotrowski.

W jawnym glosowaniu do 
zarządu obwodu TRZZ w By
tomiu wybrani zostali: Józef

Ciąg dalszy na str. 2

Następcy Bittnerówny 
i Grucy — młodzi tan
cerze Opery Śląskiej 
pilnie słuchają swego 
znakomitego nauczy
ciela prof. Burke.

Foto N. Boronowski

Bytom - V okręgiem wyborczym

Błyskawiczny wywiad
o wyborach do. Bad Narodowych

Przewodniczącego PMRN T. KOWALSKIEGO 
„złapaliśmy” w biurze długo po godzinach urzę
dowania. Przygotowywał się na spotkanie 
z mieszkańcami, zorganizowane zresztą także 
w związku z wyborami do Rady. Żeby nie być 
przyczyną spóźnienia, przewodniczącego na ze
branie przeprowadziliśmy jedynie krótki, bły
skawiczny wywiad.

Ryb nie powinno
zabraknąć

Nasze rybołóstwo morskie w 
ciągu 11 miesięcy br. odłowiło 
łącznie ponad 121 tys. ton ryb., 
wykonując tym samym ok. 97 
proc. zadań przewidzianych na 
ten rok w NPG. W ilości tej 
pierwsze miejsce zajmuje łącz
ny odiów bałtyckiego dorsza. 
Złowiono go ok. 56 tys. ton. 
Śledzia dalekomorskiego zło
wiono ok. 48 tys. ton, a bałtyc
kiego ok. 8 tys. ton. Następne 
miejsce zajmuje szprota (ok. 
4 tys. ton).

Nasze miasto

Plac Poll Maciejewskiej popularnie nazywany 
rynkiem Foto: Skolik

Roboty rozpoczęte

6 bloków mieszkalnych
otrzymają górnicy „Bobrka“

W globalnej sumie odłowów 
przypada na przedsiębiorstwa 
państwowe ponad 90 tys. ton, 
spółdzielczość ok. 15 tys. ton 
i indywidualnych rybaków ok. 
18 tys. ton ryb.

W omawianym okresie trzy 
przedsiębiorstwa państwowe 
„Arka”, „Korab” i „Szkuner” 
przekroczyły swe roczne zada
nia połowowe, przy czym pier
wsze o ok. 2500 ton ryb. W naj
bliższych dniach należy spo
dziewać się odłowienia ostat
nich ton brakujących do reali
zacji planu przedsiębiorstwom 
„Dalmor" i „Barka”.

Należy liczyć się, iż przewi
dziane w NPG zadania roczne 
rybołóstwa morskiego zostaną 
w grudniu wykonane i prze
kroczone o ile dopiszą warun
ki atmosferyczne. (ZAP)

Już w styczniu

Dział Budowlany kop. 
„Bobrek” przystąpił w ub. 
tygodniu do zagospodaro
wania terenu przy ul. Kon
stytucji 88 w Bobrku-Kar- 
biu, gdzie powstanie 6 no
wych bloków mieszkal
nych. Po wybudowaniu po
trzebnych magazynów i 
szatni oraz przedłużeniu 
bocznicy kolejowej wyko
pane będą doły pod fun
damenty. Do prac tych 
przystąpi się z początkiem 
lutego przyszłego roku.

Budowa nowych bloków 
mieszkalnych finansowana 
będzie z funduszu zakła
dowego. Będą w nich 
komfortowe dwu, trzy i 
czteroizbowe mieszkania.

Z frontu wspomnianego 
placu budowlanego znaj
dują się w budowie 3 blo
ki mieszkalne Przedsię
biorstwa Budowlano-Re- 
montowego Przemysłu Ma
teriałów Ogniotrwałych z

Gliwic. Prace prowadzone 
są tutaj przewlekłe i nie 
wiadomo, kiedy zostaną 
zakończone. Mamy jednak 
nadzieję, że kop. „Bobrek” 
nie „nasiąknie” tym śli
maczym tempem robót;

(go)

Górnicze wczasy
w Mszycach

W Uszycach trwają pra
ce remontowe domu kolo
nijnego kop. „Bobrek”, któ
ry przystosowany zostanie 
na dom wczasowy. Koszt 
przebudowy budynku wy
niesie około milion zł. Do 
wszystkich pomieszczeń 
mieszkalnych doprowadzo
na będzie bieżącą i ciepła 
woda.

Nowy dom wczasowy 
wyposażony zostanie w 
luksusowe meble. Na miej
scu urządzony będzie klub 
(świetlica). Zakupi się te
lewizor, radioodbiornik, 
różnego rodzaju gry i przy
rządy sportowe.

Pierwsze wczasy dla 
górników „Bobrka” i ich 
rodzin zorganizowane zo
staną w Uszycach prawdo^ 
podobnie już w styczniu 
przyszłego roku. W jednym 
turnusie wyjdzie na 2-ty- 
godniowe wczasy 90 osób. 
Wczasowicze dowożeni bę
dą do miejscowości wypo
czynkowej zakładowym 
autobusem. (li)

liż wykonali plam roczny
W tej rubryce do końca 

b. r. podawać będziemy 
meldunki zakładów pracy, 
które przedterminowo wy
konały roczny plan produ
kcji. Dziś kopalnia „By
tom“ — jako pierwsza. Już 
w piątek 13 grudnia zało
ga „Bytomia“ wykonała 
roczny plan wydobycia wę
gla.

Górnicy „Bytomia“ wy- 
dobędą dodatkowo do koń
ca -roku 90 tys. ton węgla. 
Brawo załoga kopalni „By
tom“!

Kto następny zamelduje 
o wykonaniu rocznego pla
nu?

Czekamy na meldunki 
telefoniczne. Telefon reda
kcyjny; 44-15.

Panie przewodniczący, jak 
daleko zaawansowane są przy
gotowania do wyborów do 
Rady Narodowej?

— Powołaliśmy Miejską 
Komisję Wyborczą. Prze
wodniczącym tej komisji 
jest dyrektor MHD — 
Artykułami Spożywczymi 
— Karol Beczko.

Ile Bytom posiadał miej
skich i wojewódzkich radnych 
i jak przedstawia się podział 
miasta na okręgi wyborcze?

— Do Miejskiej Rady 
Narodowej wybranych zo
stanie 75 radnych. Woje
wódzkich radnych będzie
my mieli 7. Miasto podzie
lone zostało na 19 okręgów 
•wyborczych, w tym 5 okrę
gów przemysłowych. Okrę
gi przemysłowe utworzone 
będą przy hucie „Bobrek”, 
hucie „Zygmunt” oraz przy 
kopalniach: „Szombierki”,
„Dymitrow” i „Miechowi-

»Śląsk«
wyda powieść 
Zapotockiego
Wydawnictwo „Śląsk” w 

Katowicach zwróciło się 
kilka tygodni temu do 
prezydenta Czechosłowacji 
Antoniego Zapotockiego, 
autora szeregu znanych po
wieści, z propozycją wy
dania w przekładzie na ję
zyk polski jednej z jego 
książek.

W tych dniach od wdo
wy po zmarłym prezyden
cie nadeszła odpowiedź wy
rażająca zgodę na propo
zycje wydawnictwa. Nakła
dem „Śląska” ukaże się w 
połowie przyszłego roku 
powieść Antoniego Zapo
tockiego pt. „Czerwona zo
rza nad Kladnem”. (ZAP)

ce”. Następnie utworzonych 
zostało 75 obwodów głoso
wania — 61 terenowych, 
10 zakładowych i 4 zam
knięte tzn. szpitale, które 
podlegają poszczególnym 
okręgom. Utworzono już 
także 75 obwodowych ko
misji wyborczych.

Jak przedstawia się sprawa 
z lokalami wyborczymi i spo
rządzeniem list wyborców?

— Lokale dla komisji 
wyborczych zostały już wy
typowane. Jeżeli natomiast 
chodzi o listy wyborców, 
to sporządzone one zostaną 
do dnia 24 grudnia. Ter
min ten zależny jest jed
nak w dużej mierze od za
kładów pracy, które zobo
wiązane są sporządzić do
kładne ewidencje pracow
ników oraz od rejonów 
meldunkowych, gdzie w tej 
chwili pracuje się nad u- 
jęciem wszystkich wybor
ców. Od dokładności i 
wnikliwej pracy tych ko
mórek będzie zależało, czy 
wszystkie nazwiska umie
szczone będą w listach 
wyborczych.

A poza tym sami miesz
kańcy winni chyba uregu
lować sprawę meldunków 
w poszczególnych rejonach, 
aby w dniu wyborów nie 
biegać od „Annasza do 
Kajfasza” po zaświadcze
nia...
Rozmowę przeprowadziła:

HELIODORA GOLUS
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Dziewięciu
handlarzy
przykładnie
ukaranych

Kilka dni temu, Kole
gium Orzekające przy 
PMRN rozpatrzyło 9 spraw 
nieprzestrzegania przepi
sów obowiązujących w 
handlu prywatnym oraz 
wykroczenia spekulacyjne. 
Nieuczciwym handlarzom 
wymierzono kary I tak: 
Jakób Perdek zam. w By
tomiu przy ul. Kr. Jadwigi 
nr 12 otrzymał miesiąc 
pracy poprawczej, zaś Wer
ner Matoga zam. w Byto
miu przy ul. 28 Stycznia 7 
został ukarany grzywną 
w wysokości 2 tys. złotych.

Cały towar hanclarzy- 
spekulantów został skonfi
skowany na rzecz skarbu 
państwa. Radzimy więc 
wszystkim, którzy mają 
„pociąg” spekulacyjny do 
zaprzestania dalszych czy
nów i wzięcia się do uczci
wej pracy. (Jas),

Wszystkim, którzy na-: 
desłali nam życzenia z i 
okazji wydania 50 nu- • 

meru oraz zbliżającej j 
się rocznicy istnienia i 
„Życia" — dziękujemy. <

REDAKCJA

I ... sklep cukierniczy 
■ „Maraska” przy ulicy 
! 1 Maja posiada mały 
I asortyment wyrobów 
j cukierniczych? Inne 
* sklepy mogą być zaopa- 
I trzone o wiele lepiej.

• ... do tej pory nie zor-
* ganizowano postoju 
| taksówek podobnie jak 
: na dworcu i na rynku
■ na pl. Kościuszki? U- 
| ważamy, że byłoby to 
? wielkim udogodnieniem
■ dla mieszkańców.

* * *

j ... w dalszym ciągu 
«MPO wywozi śmieci z 
I domów w godzinach 
j przedpołudniowych? Są-
■ dzimy, że powinno to
I odbywać się wczesnym j rankiem. Ter.
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...w ciągu 3 lat odbyły 1 
się w Bytomiu 23 sesje , 
Miejskiej Rady Narodo-« 
wej? Przeciętna frekwen- 4 
cja wynosiła 70 proc. Do 1 
ważniejszych zagadnień,< 
jakie omawiane były na 1 
sesjach należy: zaopatrzę-1
nie miasta w artykuły spo- < 
żywcze i przemysłowe, , 
służba zdrowia i gospodar-1 
ka komunalna, problem < 
młodzieży, budżet i plan 1 
gospodarczy miasta.

...10.451 skarg i zażaleń { 
-wpłynęło do Prezydium 
MRN na przestrzeni ub. J 
3 lat. Radni miasta przy
jęli w tym samym czasie J 
292 skargi, z czego 196 za- < 
łatwionych zostało odręcz
nie. Skargi i zażalenia 
mieszkańców dotyczyły \ 
główki >• remontów i przy- j 
dzia^ w mieszkać.

...skargi i zażalenia za
łatwiane były właściwie < 
przez Samodzielny Oddział ' 
Zatrudnienia, Wydział Pra- * 
cy i Pomocy Społecznej, * 
Wydział Finansowy, Miej- i 
ski Zarząd Handlu i Wy-' 
dział Oświaty.

...zaledwie 62,6 proc. by- i 
tomskich mieszkań posiada ^ 
wodociągi, 44,8 proc. 
kanalizację, 33,1 proc. — < 
gaz, 22 proc. — łazienki i < 
7,3 proc. — centralne t 
ogrzewanie. Jedynie elek- \ 
tryfikacja objęła nasze i 
mieszkania w 100 proc.

...w Bytomiu istnieje 451 
tys. mieszkań. Przeciętnie < 
na jednn mieszkanie przy-1 
pada 2,5 izby, a na 2,5 izby i 
z kolei 3,8 osób. Tak wy- 1 
gląda teoria. A jak jest 
praktyce?

»Zygmuntowcy« radzili
nad poprawieniem rentowności zakładu

Ostatnio w klubie fabrycznym w „Łagiewni
kach" odbyła się konferencja techniczno-eko
nomiczna huty „Zygmunt” na której szeroko 
omówione zostały problemy produkcyjne za
kładu.

Główną tezą konferencji techniczno-ekono
micznej była poprawa rentowności zakładu.

Już od października 1956 r., 
dyrekcja huty wspólnie z de
legatami do przyszłej rady ro
botniczej opracowała wiele za
gadnień, które w efekcie 
przyniosły poważne wyniki.

M. in. poprawiono rentow
ność Koksowni, poprzez pra
widłową politykę sprzedaży 
zmniejszono zaplanowane za 
3 kwartały straty o 3,8 min. 
zł. Zmniejszono również w 
stalowni planowane straty o 
700 tys. zł.

Poprawienie rentowności 
odlewni stali uzyskano przez 
wykonywanie asortymentów 
bardziej pracochłonnych i 
technologicznie trudniejszych, 
przekraczając planowane zy
ski w ciągu trzech kwarta
łów o 2,6 min. zł.

Wydział Budowy Maszyn 
Hutniczych przeszedł z asor
tymentów lżejszych na cięż
sze, ustawiając właściwie pro
gram produkcyjny. Wydział 
ten poprawił również swoje 
wyniki i planowany zysk 
przekroczył o 1,8 min. zł.

Podobnie jak Odlewnia Sta
li również Kuźnia przez wy
konywanie produkcji trud
niejszej poprawiła planowany 
wynik o 621,7 tys. zł.

Wypił tylko...
2 kompoty, butelkę wina 
i pół litra wódki

W ostatnich dniach li
stopada br. patrol kontroli 
drogowej MO w Bytomiu 
zatrzymał przy zbiegu ulic 
Wolności i Piekarskiej sa
mochód osobowy marki 
„Opel” Nr rej. H 65214, 
który jechał bez oświetle
nia. Jak się okazało kie
rowcą samochodu był inż. 
Michał Panek —■ zam. w 
Świętochłowicach, ul. K. 
Miarki 1-właściciel pry
watnego zakładu budowla
no-montażowego.

Stwierdzono również, że 
inż. Panek jest pod „do
brą datą”. - Odmówił on 
dmuchania w probież trze
źwości oświadczając skro
mnie: wypiłem tylko: 2
kompoty, butelkę wina i 
pół litra wódki. Aby zała
godzić sprawę próbował 
wręczyć funkcjonariuszowi

FAKTY
coraz bardziej
przeczy

pewnego czasu politycy 
zachodnio-niemieccy róż

nych odcieni występują z ha
łasami zmiany dotychczasowe
go kursu niemieckiej polityki 
wschodniej i nawiązania bliż
szych stosunków z krajami 
Europy Wschodniej. Tymcza
sem z drugiej strony prasa co 
dzień przynosi nowe wiado
mości o wydarzeniach wyraź
nie przeczących tym deklara
cjom słownym.

Czytaliśmy o wysokim od
znaczeniu jakie prezydent 
NRF, Heuss, przyznał jedne
mu z najbardziej aktywnych 
rewizjonistów, prof. H. Krau
sowi, o sesji monachijskiej 
Wyższej Szkoły Nauk Poli
tycznych poświęconej „nowej” 
polityce wschodniej, na któ
rej starano się wytyczyć „na
ukowe” podstawy rewizjoniz- 
mu wschodniego. Teraz do
wiadujemy się, że do pokaź
nego wianuszka rewizjoni
stycznych instytutów wschod
nich doszły ostatnio dwa no
we. Są to: Instytut Prawa
Wschodniego (Institut für Ost
recht) w Monachium oraz 
„Kolegium Wschodnie Fede
ralnej Centrali Służby Ojczy
źnianej” (Ost-Kolleg der Bun
deszentrale für Heimatdienst) 
z siedziba w Köln, w którego 
uroczystej inauguracji ucze
stniczył boński min. spraw 
wew„ Schöder. Zadaniem In
stytutu Prawa Wschodniego 
jest „prowadzenie badań nad 
systemem prawnym w ZSRR 
i krajach demokracji ludo
wej oraz rozpowszechnianie 
wyników badań w NRF i za 
granicą”. Zadaniem Kolegium 
Wschodniego jest „wypraco
wanie metod naukowych dla 
duchowego zwalczania komu
nizmu oraz przekazywanie ich 
dalej za pośrednictwem sesji 
naukowych innych instytu
tów, pedagogom, przedstawi
cielom partii politycznych, 
prasy i władz oraz organiza
cjom (ZAP).

MO łapówkę. „Hojnego” 
kierowcę zabrano wraz z 
samochodem do Komendy 
MO, skąd na drugi dzień 
wrócił do domu bez po
jazdu.

Sprawa ta będzie rozpa
trzona przez odpowiednie 
czynniki wymiaru spra
wiedliwości. Kto wie czy 
skończy się tylko na Ko
legium Orzekającym przy 
Frez. MRN. (Jas.)

W sumie huta zamiast pla
nowanych za 3 kwartały strat 
w wysokości 8,8 min. zł dała 
zysk wyrażający się kwotą 
870 tys. zł.

Wyniki te nie były łatwe 
do osiągnięcia i bezsprzecznie 
włożono wiele wysiłku. W 
ciągu br. wprowadzono dużo 
zasadniczych zmian w organi
zacji zakładu z których naj
ważniejsze to: zmiana sche
matu organizacyjnego, roz
szerzenie kompetencji szefa 
produkcji, zorganizowanie
prawidłowej kontroli faktur 
dostawców.

Mimo osiągnięć stan finan
sowy zakładu jest zły. Brak 
jest pieniędzy, gdyż wysoko 
przekroczono normatyw środ
ków obrotowych, bo o 21,4 
min. zł. W szczególności na 
materiałach wsadowych o 10,8 
min. zł, na robotach w toku 
o 6,1 min. zł i na magazynach 
wyrobów gotowych o 4,5 min. 
zł. Przekroczenie tego norma
tywu, a za tym korzystanie 
z kredytów przeterminowa
nych kosztowało hutę 876 tys. 
zł.

Jest to sygnałem alarmują
cym i w pierwszej kolejności 
aby to zagadnienie rozwiązać 
należy ustalić prawidłową 
ilość zaangażowanych środ
ków obrotowych a następnie 
tak usprawnić organizację 
produkcji aby zaangażowane 
środki obrotowe były w gra
nicach zezwalających na pro
dukcję przy możliwie niskich 
kosztach własnych. Dlatego 
też w tezach wydziału Budo
wy Maszyn Hutniczych i Od
lewni Stali położono szczegól
ny nacisk na skracanie cyklu 
produkcyjnego i uporządko
wanie gospodarki zarówno 
wyrobami gotowymi jak i 
materiałami wsadowymi, rea
lizacja których gwarantuje o- 
siągnięcie lepszej gospodarno
ści zakładu.

Obecna konferencja techni
czno-ekonomiczna została
przygotowana przez całą za
łogę, która dąży do lepszej 
gospodarności przez lepszą or
ganizację i zwiększenie wy
dajności a co za tym idzie 
do skrócenia cyklu wykonaw
stwa .

W szerokiej dyskusji wy
powiadali się kierownicy i
pracownicy poszczególnych
wydziałów. M. in. kierownik 
Odlewni Stali inż. Piechota

Dużo obowiązków
n mało pomocy
„Stal-Bei“ ma wiele trudności

ł edna z najstarszych spół-
| dzielń budowlanych „Stal- 

Bet” w Bytomiu wykonuje po
ważne partie robót budowla
nych, jak usuwanie skutków 
szkód górniczych. Jej działal
ność nie ogranicza się tylko 
do Bytomia. Większość prac 
prowadzi w innych miastach 
województwa jak: Świętochło
wice, Katowice itp.

Za rok ubiegły osiągnęła 
ona 500 tys. zł zysku, z czego 
część trzeba było przeznaczyć 
na pokrycie zadłużeń z lat 
ubiegłych, gdyż przez długi 
czas spółdzielnia należała do 
rzędu nierentownych. W tej 
chwili zamówienia na wyko
nywanie robót budowlanych 
przewyższają znacznie możli
wości. Powodem zwiększonego 
napływu zamówień jest to, iż 
spółdzielnia wykonuje roboty 
solidnie i terminowo. Świad
czy o tym fakt przesłania do 
zarządu spółdzielni licznych 
pism z podziękowaniami od 
różnych instytucji. Pisma ta
kie otrzymano ze Szpitala Spe
cjalistycznego w Katowicach 
i z zakładów chemicznych w 
Rudnikach koło Częstochowy.

Wielu pracowników spół-

dzielni to jej założyciele i pio
nierzy. Są to cieśle: Konrad 
Mika, Józef Wieszała, bryga
dziści: Augustyn Klita, Wła
dysław Greliński i Stanisław 
Stadnik oraz murarze: Robert 
Ochman, Jan Nowak i inni. 
Dzięki właśnie takim pracow
nikom można skracać termi
ny wykonania poszczególnych 
obie’ktow.

Spółdzielnia chce pracować 
jeszcze lepiej, ale piętrzące się 
trudności na to nie pozwala
ją. Na czoło ich wysuwa się 
brak materiałów budowlanych, 
co powoduje iż spółdzielnia 
wykonuje wiele prac tylko z 
powierzonego materiału przez 
zleceniodawcę. Najgorzej
przedstawia się sprawa z war
sztatami: szklarskim i szlifier
skim, które nie mogą podo
łać zamówieniom i tylko w 
10% realizują zlecenia robo
cze.

Jest już zima. Warto by od
powiednie instancje pomyśla
ły o zaopatrzeniu spółdzielni 
w konieczny materiał. Zimo
wać bowiem przy wybitych 
oknach nie należy do przy
jemności.

S-ki.

Pierwsze zebranie TRZZ
Ciąg dalszy ze str. 1

Kachel i Franciszek Kempa — 
posłowie na Sejm PRL, Lu
dwik Bander — dyr. Tech
nikum dla Robotników Wy
suniętych, Alfred Kolanus — 
hutnik z Bobrka, Władysław 
Ryszka — sekretarz PMRN, 
Jan Pietrowski — przew. Miej
skiej Komisji Porozumiewaw
czej i I sekr. KM PZPR, 
Józef Kwietniewski — przew. 
WKFJN, Ignacy Ziaja — dzia
łacz społeczny, Michał Utecki
— przew. MKSD, Józef Śruba
— b. powstaniec śląski, Wła
dysław Bryła — I sekr. KM 
ZMS, mgr Artur Wycisk — 
kierownik Oddz. Biblioteki 
Śląskiej, Janina Kuliczówna
— działaczka społeczna, Karol 
Moskwa — działacz społeczny 
i były członek KPD, Tadeusz 
Klimek — nauczyciel, prze
wodniczący SL, Tadeusz Tar
nawski — nauczyciel, Felicja 
Szczygielska — przew. Zarzą
du Miejskiego Ligi Kobiet, 
mgr Bolesław Sawicki — dzia

łacz SD, adwokat, Czesław 
Kozak — artysta Opery Ślą
skiej, Walentyna Józefczak — 
działaczka społeczna, A. To
karz dyr. Szkoły nr 1 — dr 
Kubisty — dyr. Szpitala, Ro
bert Dętko — górnik, kpt. Ze- 
lawski — komendant Straży 
Pożarnej i Grajewski — b. 
powstaniec śląski.

Prezesem został wybrany 
Tadeusz Tarnawski, a wice
prezesami Józef Kachel i Al
fred Kolanus, sekretarzem 
Władysław Ryszka i skarbni
kiem Walentyna Józefczak. 
Postanowione w najbliższym 
czasie powołać komisje pro
blemowe towarzystwa jak: 
kulturalno-oświatową, ekono
miczną i współpracy z organi
zacjami społecznymi. S-ki

PS. Dziwi nas tylko jedno, 
dlaczego o tak ważnym ze
braniu nie powiadomili nas 
organizatorzy. O tym, że ma 
się odbyć pierwsze zebranie 
organizacyjne TRZZ dowie
dzieliśmy się zupełnie przy
padkowo. S-ki

powiedział: „nasze osiągnięcia 
w zakresie produkcji ekspor
towej są duże i w chwili o- 
becnej mamy dobrą markę 
za granicą. Jednakże tu na 
własnym podwórku wiele jest 
jeszcze do zrobienia. Przede 
wszystkim dokończenie zapla
nowanych inwestycji, jeżeli 
bowiem Odlewnia będzie do 
reszty wyposażona, damy wię
cej. Następnie przez zorgani
zowanie przebiegu odlewania 
od momentu wybicia z formy 
aż do sprzedania a więc przez 
realizację tego zagadnienia o- 
siągnąć będziemy chcieli jak 
najkrótszy cykl produkcyjny. 
Ponadto należy uruchomić 
prowizorycznie nową halę mas 
formierskich, chodzi o to by 
ludzi przyzwyczaić do obsługi 
nowych agregatów. Poza tym 
podniesienie zmechanizowania 
pracy na Odlewni, trzeba uru
chomić na dmuchiwarki aby 
zatrzeć różnice postępu tech
nicznego między odlewnią a 
rdzeniarnia. Nie wolno rów
nież zapominać o zwiększe
niu wydajności formierni ma
szynowej chodzi oczywiście o 
cykliczny zbieg spustów, a 
także o większą ilość skrzyń 
formierskich i likwidację go
dzin postojowych”.

Jeżeli chodzi o Wydział Bu
dowy Maszyn, to powinien 
skrócić cykl produkcyjny 
przez wykorzystanie całkowi
cie 8-godzinnego dnia pracy 
i mocy zainstalowanych ob
rabiarek. Wysuwa się tu na 
czoło przede wszystkim rola 
mistrzów, którzy więcej u- 
wagi winni poświęcić pracow
nikom i pouczać ich o mak
symalnym wykorzystaniu mo
cy maszyn. Jest to jednak 
możliwe wtedy, kiedy mi
strzowie zostaną odciążeni od 
innych obecnie wykonywa
nych czynności.

Zamierzenia skrócenia cyk
lów produkcyjnych wziąć 
swój początek muszą z plano
wania. Wydajność Wydziału

Skład
miejskiej komisji
wyborczej
Przewodniczącym powo- < 

łanej niedawno Miejskiej < 
Komisji Wyborczej w By-« 
tomiu jest dyrektor Miej- < 
skiego Handlu Detaliczne- < 
go — Artykułami Spożyw-; 
czymi ob. Karol HECZKO. • 
Na zastępcę powołano dy- • 
rektora administracyjnego < 
kop. „Bobrek” ob. Janusza < 
KULIŃSKIEGO, a sekreta- - 
rzem Komisji został ob.; 
Leon LILIAN — dyr. ad- ; 
ministra cyjny MPRB.

W skład Miejskiej Ko-; 
misji Wyborczej wchodzą ; 
ponadto: Tadeusz KLIMEK ; 
kier. szkoły podst. nr 24, ; 
Paweł HARAZIM — elek- ; 
tromonter huty „Bo- ; 
brek”, Katarzyna FIE- 
CHACZEK — brygadzista 
huty Bobrek”, Jerzy WIŚ- , 
NIOWSKI — mistrz Fabry- ; 
ki Lin i Drutu w Bóbr- ; 
ku, Adam JANIK — za- ; 
stęp ca dyrektora szkoły : 
świeckiej nr 1, Agnieszka j 
SQROWSKA — kier. kadr j 
Bytomskich Zakładów Ga- * 
stronomicznych oraz Euge- * 

; niusz MYŚLIWIEC — ma- ; 
jor WP.

(li)
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Budowy Maszyn zależy rów
nież od stanu obrabiarek, do
tychczas na tym odcinku sy
tuacja jest nie najlepsza, dla
tego w r. 1958 należy wyre
montować około 15 maszyn. 
Następnym warunkiem do u- 
zyskania wydajności przez 
ten wydział to prawidłowa 
gospodarka narzędziowni.

Omówiono ponadto sprawy 
kooperacji, która ma również 
duży wpływ na skrócenie cy
klu produkcyjnego.

Na zakończenie konferencji 
techniczno - ekonomicznej po
wzięto szereg tez które zosta
ną zrealizowane przez działy 
zarządu huty. M. in. ustalenie 
wysokości środków obroto
wych zgodnie z potrzebami 
zakładu, likwidacja przero
stów administracyjnych, ogra
niczenie wydatków nieproduk
cyjnych, skrócenie cyklu pro
dukcyjnego wykonastwa za
mówień i zorganizowanie lep
szego powiązania działalności 
ekonomicznej zakładu z dzia
łalnością techniczną.

(Waw)

Sprawa
budowy kanału 
Ren-Men- Dunaj

Unia Reńskich Izb Handlo
wych do której wchodzi 7 
państw zach. — europejskich 
położonych nad Renem, Me
nem i Dunajem podjęła 
uchwałę, wzywającą zaintere
sowane rządy do przyspiesze
nia prac nad realizacją pro
jektu połączenia wodnego 
między tymi trzema rzekami. 
W tym celu Unia powołała 
specjalny komitet roboczy, 
którego zadaniem ma być 
przede wszystkim inicjowanie 
i aktywizowanie współpracy 
zainteresowanych rządów oraz 
opracowanie kosztorysu nie
zbędnych prac przygotowaw
czych. (ZAP)

Za dobre wyniki
nauczania
da labopaiieqa

Dużą niespodziankę spra
wiła uczennicom i uczniom 
dyrekcja I Szkoły Ogóln. 
st. licealnego organizując
wycieczkę autobusową do
Krakowa i Zakopanego. 
Wycieczka ta była nagro
dą dla 67 uczennic i ucz
niów z kl. XI a i klas li
cealnych za dobre wyniki 
w nauce i pracę społeczną.

Do dyspozycji dyrekcji 
szkoły został oddany auto
bus z kopalni „Szombier
ki”, którym pod kier. dyr. 
A. Tokarza przodownicy 
.nauki udali się przez Kra
ków do Zakopanego.

Oprócz Zakopanego, Mor
skiego Oka, Kasprowego 
Wierchu, uczestnicy wy
cieczki zwiedzili Muzeum 
Lenina w Poroninie.

Kopalnia „Dymitrow"
w Bytomiu, ul. Łużycka 7 

przyjmuje stale do pracy na dole:

■ górników strzałowych
■ górników przodowych
■ rębaczy i młod. rębaczy
■ ładowaczy
a elektroślusarzy 
a pracowników niewykwalifik.

Pierwszeństwo majq miesz
kańcy Bytomia i okolicy.

Dla zamiejscowych mieszkania 
w Domu Górnika

Zgłoszenia przyjmuje Biuro 
Meldunkowe kopalni.

WIĘCEJ
ideologicznej dyskusji

I sekr. KM PZPR o dotychczasowym 
przebiegu weryfikacji

Weryfikacją są żywotnie za
interesowani nie tylko człon
kowie partii ale i szerokie rze
sze bezpartyjnych. Dlatego 
zwróciliśmy się do I sekr. KM. 
P.Z.P.R. tow. Jana Pietrow- 
skiego.

— Jak oceniacie dotychczaso
wy przebieg kampanii weryfi
kacyjnej?

— Pozytywnym objawem jest 
to, że organizacje partyjne nie 
śpieszą się z drugimi zebrania
mi, które decydować będą o u- 
sunięciu względnie skreśleniu 
wytypowanych do weryfikacji. 
Fakt ten świadczy, że towarzy
sze z egzekutyw oraz wcho
dzący w skład komisji weryfi
kacyjnych POP, zdają sobie 
sprawę, że pośpiech jest tu jak 
najmniej potrzebny.

W czasie pierwszych zebrań 
wzmogła się aktywność człon
ków partii' co gwarantuje, że 
po akcji weryfikacyjnej POP 
przystąpią do pracy silniejsze, 
bardziej prężne i ze skonkre
tyzowanym pogramem działa
nia.

— To są pozytywne zjawiska. 
Ale obok nich są i krytyczne 
uwagi?

— Naturalnie. Nawet chcia
łem podkreślić, że tych jest 
jak zwykle więcej. Postaram 
się kilka z nich wymienić.. 
Na zebraniach w dużych za
kładach pracy odczuwa się 
brak odpowiedniej atmosfery 
politycznej. W dyskusji człon
kowie partii ostrze kierują na 
bierność członków partii. Brak 
jest dyskusji i wniosków 
wskazujących na elementy 
dogmatyczne i rewizjonistycz
ne w naszej partii, a przecież 
wiadomo, że Bytom i od tej 
strony nie wygląda różowo. 
Niewątpliwie jednym z powo
dów tego zjawiska jest fakt, 
że towarzysze z komisji wery
fikacyjnych mało wyjaśniają 
na zebraniach i w kontaktach 
z egzekutywami sprawy dog- 
matyzmu, rewizjonizmu i reli- 
gianctwa.

Jesteśmy po pierwszych ze
braniach i niektóre organiza
cje przygotowują się już do 
drugich — tych decydujących. 
Warto więc by na te sprawy 
zwrócić większą niż dotychczas 
uwagę.

— Co możecie powiedzieć o 
działalności zespołu partyjne
go do walki z korupcją i nad
użyciami?

— Działalność tego zespołu 
jest bardzo ożywiona i towa
rzysze wchodzący w jego 
skład z sercem i dużą obo
wiązkowością traktują w nim 
swój udział. Cały zespół po
dzielił się na 5 trójek. Są to: 
trójki do spraw przemysłu nr 
1 i 2, handlu, spółdzielczości 
i do spraw MRN.

Do zespołu napływa coraz 
więcej spraw tak od osób in-

dywidualnych jak 1 prokuratu
ry, sądownictwa i MO. Mniej 
zgłaszają bezpośrednio POP, 
które wiedzą o wielu spra
wach noszących miano nad
użyć i korupcji. Zespół otrzy
muje również dużo anonimów 
co jest w naszej partii nie 
mile widziane. Każdy zwra
cający się winien mieć do 
partii na tyle zaufania, że 
podając fakty może wymienić 
i swe nazwisko.

— Czy egzekutywa KM 
PZPR podjęła konkretne wnio
ski wobec rozpatrywanych 
przez zespół spraw?

— Owszem podjęto wnioski 
w 8 wypadkach. Rozpatrywano 
m. in. sprawę dyrektora 
WPTHW — Sikory, który za 
handel samochodami i naraże
nie instytucji na straty 84 tys. 
zł, został wykluczony z par
tii. Usunięto również z partii 
dyrektora Chłodni Składowej 
— Wilczyńskiego za nadużycia 
i brak kontroli nad gospodar
ką zakładu. Rozpatrywano 
również sprawę byłego kie
rownika sklepu Bytomskiego 
Przedsiębiorstwa Zaopatrzenia 
Górniczego — Kolarczyka, któ
ry w przeciągu półtora mie
siąca czasu zrobił 65 tys. zł 
manka. Na egzekutywie i ze
spole tłumaczył on fakt po
wstania manka środowiskiem, 
które dawało sprzyjające wa
runki do robienia nadużyć. 
Kolarczyk został usunięty z 
partii. _

Te fakty wskazują, że w sto
sunku do osób skorumpowa
nych jesteśmy bezwzględni.

Dziękujemy w imieniu czy
telników „Życia” za podziele
nie się cennymi uwagami na 
tak ważny temat.

Rozmawiał:
Jan SOLIŃSKI

Jak wzrosły 
ceny w NRF

Od 1950 r. wzrosły w NRF 
ceny wyrobów przemysłowych 
o 25%, natomiast ogólne kosz
ty utrzymania o 14%. Wynika 
z tego niedwuznacznie, że 
na czoło w podnoszeniu cen 
swoich wyrobów wysunęły się 
grupy gospodarczo najsilniej
sze. Z chwilą gdy inni zaczną 
również „podciągać” ceny, 
odbije się to silniej na ogól
nym poziomie kosztów utrzy
mania, a nie ulega wątpliwo
ści, że w niedalekiej przy
szłości należy się liczyć w 
NRF ze zwyżką czynszów, co 
od razu pociągnie za sobą do
syć raptowny skok w zwyżce 
kosztów utrzymania. (ZAP).
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Czy wiecie, że...
...w roku bieżącym zarob

ki klasy robotniczej wzro
sły o blisko 19 mid zł z 
tytułu podwyżek płac i wy
płat z funduszu zakłado
wego. Stanowi to wzrost 
wynagrodzeń o 17 proc. w 
porównaniu z rokiem ubie
głym.

...w świetle dotychczaso
wych danych nasza global
na produkcja przemysło
wa zwiększy się w roku 
bieżącym o 8,2 proc, a pro
dukcja rolnicza o 3,8 proc. 
Równolegle z tym ogólny 
stan zatrudnienia w gos
podarce uspołecznionej 
zwiększył się w ciągu roku
0 214 tysięcy ludzi, a w 
rzemiośle, handlu i prze
myśle prywatnym — o oko
ło 60 tysięcy.

...w roku przyszłym na
stąpi normalny wzrost 
płac związany ze wzrostem 
wydajności pracy; wzros
ną też znacznie, bo o 3,5 
mld. zł, wypłaty z tytułu 
funduszu zakładowego, któ
ry również wpływa na po
ziom płac.

...Przeciętny średni zaro
bek brutto górników pra
cujących przy urabianiu 
węgla i kamienia podniósł 
się z 3.096 zł do 3.425 zł, 
robotników pozaprzodko- 
wych — z 1.893 zł do 2.487 zł
1 robotników na powierz
chni z 1.358 zł do 1.906 zł.

* * *

...Liczba przepracowanych 
ńni roboczych przypada
jących na jednego górnika, 
która w roku 1955 wyno

siła 300 dni, w roku 1956 — 
292 dni, wyniesie w roku 
1957 — 276 dni.

...Jeśli w ciągu poprzed
nich lat coroczny przyrost 
wydobycia wynosił 3—4 min 
ton węgla, to ostatnio 
wskutek zmniejszenia ilo
ści niedziel wydobywczych 
przyrost ten gwałtownie 
się zmniejszał. W roku 1955 
wydobyliśmy bowiem 94.500 
tys. ton węgla, w roku 1956 
— 95.100 tys. ton.

A więc przyrost wynosi 
tylko 600 tys. ton. Na rok 
przyszły plan ustalono na 
93,5 min ton, przy czym 
wszystkie obliczenia wska
zują na to, że wydobycie 
w dni powszednie, a więc 
w normalnym czasie pracy, 
osiągnąć może w ciągu ro
ku nie więcej niż 92 min 
ton. Inaczej mówiąc — po
wstaje jeszcze w roku przy
szłym potrzeba przepraco
wania co najmniej 6 do
datkowych dni w niedzielę. * * *

...Analiza absencji w prze
myśle węglowym za ostat
nie 10 miesięcy wykazuje, 
że na ogólną ilość prze
pracowanych 64.200.000 dnió
wek opuszczono 12.300.000 
dniówek, w tym dniówek 
nieusprawiedliwionych jest 
aż 1.450.000.

...sama absencja nieuspra
wiedliwiona w ciągu tych 
10 miesięcy spowodowała 
stratę 1.650.000 ton węgla. 
Gdybyśmy ten utracony 
węgiel sprzedali za grani
cę, to uzyskalibyśmy zań 
25 do 30 min dolarów.
(Z przemówienia tow.

Wł. Gomułki)
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Zgłoszenia należy skierować na adres:
Powszechny Dom Towarowy w Bytomiu, 1 

PI. Kościuszki 1. R-322/57 |



„Pełne ręce“ roboty przed nadchodzącymi 
świętami mają pracownicy BZSPT.

Idziemu na zakupy

80 ton ryb - tysiące kg 
wędlin, mąki i cukru - 
pomarańcze, orzechy, kawior ...

Święta za pasem. Wypłaty... w kieszeni. Mo
żna więc z powodzeniem odwiedzać sklepy 
i czynić odpowiednie zakupy. Ale przed tym 
radzimy wszystkim kupującym sporządzić spi
sy potrzebnych towarów, aby później nie tra
cić głowy i nie biegać po każdą drobnostkę 
z osobna.

Czy „ewidencja” potraw, smakołyków i przy
praw gotowa? Jeżeli tak — ruszamy w drogę 
po zakupy...

Holla, holla... Po co ten 
tłok? Niech mądrzejsi u- 
stąpią, szkoda drogocenne
go czasu.. Ryb będzie prze
cież pod dostatkiem. Do 
„brzegu” naszego miasta 
dobije przecież aż 80 
ton karpia. W detalicznej 
sprzedaży będzie o 8 ton 
„pływających” rybek wię
cej, aniżeli w roku ubie
głym. Nie ma więc obawy, 
aby na jakimkolwiek stole 
świątecznym zabrakło tej 
ulubionej potrawy.

Jak handlować 
-to handlować!
Jest w Bobrku kiosk „Ru

chu” pod mostem na głównej 
drodze wiodącej do Bytomia. 
Sprzedaje w nim urocza pa
nienka, której nie brak „han
dlowego zmysłu” i... tupetu.

Nie wierzycie? — posłuchaj
cie.

W dn. 10 bm. do kiosku po
deszła jakaś kobieta w star
szym wieku i poprosiła o ny
lonową dziecinną piłkę-grze- 
chotkę na której widniała ce
na zł. 4.—. Toteż była niemile 
zdziwiona gdy panienka zażą
dała 6 zł.

— Jak to — oburzyła się 
klientka — przecież cena wy
raźnie...

— To pomyłkowa cena proszę 
pani — przerwała z uśmiechem 
panienka i nie tracąc rezonu 
wzięła 6 zł. Klientka nie dała 
jednak za wygraną i w Byto
miu w kilku kioskach pytała 
o cenę takiej piłeczki. Odpo
wiedź wszędzie brzmiała: 4 zł.

Sądzimy że kierownictwo 
„Ruchu” wyciągnie odpowie-
Hnio kołisokioeweje -lu stosunku
do nieuczciwej sprzedawczyni, 
która być może w podobny 
sposób „nacina” innych klien
tów na inne towary.

Wybory 
w LPŻ

Od połowy listopada do koń
ca grudnia br. trwać będzie 
w kołach LPŻ na terenie By
tomia akcja sprawozdawczo- 
wyborcza. Zasadniczym jej 
celem jest umocnienie i oży
wienie! działalności LPŻ. Do 
nowych władz wybrani zosta
ną najbardziej ofiarni akty
wiści.

Dotychczas przeprowadzono 
już 8 zebrań sprawozdawczo- 
wyborczych w kołach LPŻ, 
m. iii. w BZG, kop. „Dymi
trow” i Urzędzie Pocztowym. 
Jak informuje kierownik Za
rządu Miejskiego LPŻ ob. 
Mazur na zebraniach jest ma
ło ożywiona dyskusja, aktyw 
terenowy nie docenia w peł
ni ważności przeprowadzanej 
akcji. Również kierownictwo 
wielu zakładów pracy i orga
nizacje partyjne nie wykazu
ją odpowiedniego zaintereso
wania sprawami LPŻ, co u- 
jemnie wpływa na pracę tych 
kół. Praca LPŻ to sprawa o- 
bronności kraju i tym zagad
nieniom warto poświęcić wię
cej uwagi. Jas.

Harcerze tworzą
warsztaty szkutnicze

(ZAP). Pomorze zachodnie wybrzeżu jeziora własnego
posiada blisko 1000 jezior o 
powierzchni ponad 10 hekta
rów, w tym kilka zalicza
nych do największych w Pol
sce. Jeziora te nie są wyko
rzystane przez turystów z u- 
wagi na brak sprzętu i jego 
wysoką cenę.

Ostatnio dość szeroką pro
pagandę turystyki wodnej 
prowadzi PTTK. Również har
cerze szczecińscy postanowili 
utworzyć własne warsztaty 
szkutnicze, które produkować 
będą wodny sprzęt turystycz
ny. Opracowano także plany 
szkolenia żelglarskiego. Myśli 
się również o stworzeniu na

Wylądowali
...na drzewie

Mimo surowych kar i 
prowadzonej walki prze
ciwko anarchii drogowej 
nadal mnożą się wypadki.

Pod koniec listopada br. 
Jerzy Szczepanek zam. w 
Chruszczowie przy ul. Ry- 
mera 8 — kierowca samo
chodu „Star 20” nr rej. 
SL 5094 spowodował wy
padek w Bobrku przy ul. 
Konstytucji.

W szoferce, brew pod
stawowym przepisom znaj
dowały się trzy osoby. 
Kierowca był „pod gazem”. 
Nic więc dziwnego, że ja
zda zakończyła się na 
przydrożnym drzewie.

Szczepanek doznał zła
mania nogi, zaś drugi pa
sażer pęknięcia miednicy. 
Ofiary wypadku zostały 
przewiezione do szpitala 
chirurgii urazowej w Pie
karach Si. (Ski)

schroniska harcerskiego, któ
re byłoby wykorzystane głó
wnie dla wymiany zagranicz
nej turystów.

A co robią nasi harcerze?

W sklepach rzeźniczych 
zawsze rojno. Tutaj trzeba 
już obowiązkowo „odstać” 
przepisowych kilka godzin. 
Wędliny należą przecież u 
nas do niezastąpionej „bei- 
lagi”. Ale mimo tych du
żych kolejek zapewniamy 
z ręką na sercu, (trzeba 
przecież wierzyć słowom 
„ministra” od zaopatrzenia 
sklepów Bytomia — dyr. 
Dominica, prawda?), że 
wszystkie gospodynie do
mowe wyjdą ze sklepów 
z pełnymi siatkami. No, bo 
jakże nie mieć tej pewno
ści, jeżeli już teraz maga
zyny Zakładów Mięsnych 
mają pełny zapas towa
rów, a do sklepów dostar
czonych będzie o 40 ton 
wyrobów wędliniarskich 
więcej, aniżeli przed ubie
głymi świętami.

A tym wszystkim, któ
rzy chcieliby ewentualnie 
spekulować (na mniejszą 
oczywiście skalę) mąkę czy 
cukier, donosimy z wiel
kim krzykiem, że tych

Zdecydowana walka z pijaństwem

Czy potrzebna jest
Izba Wytrzeźwień ?

Kolegium Orzekające 
przy PMRN ukarało osta
tnio grzywną i pracą po
prawczą 28 nałogowych 
pijaków często zakłócają
cych spokój publiczny. Na
łożone kary na niepopra
wnych alkoholików są róż
ne — zależne od stopnia 
przewinienia i okoliczności 
towarzyszących zajściu i 
wynoszą od 200 do 2.500 zł. 
Najwyższą karą „nagro
dzono” właśnie recydywi
stę Maksymiliana Gawlita 
zam. w Bytomiu przy ul. 
28 Stycznia 23. Trzymie
sięczną karą pracy popra
wczej ukarano 10 osób.

Mamy nadzieję, że te 
surowe kary będą skutecz
nym środkiem walki z 
szerzącym się pijaństwem 
w naszym mieście. Warto 
głębiej przeanalizować 
sprawę uruchomienia w 
naszym grodzie Izby Wy
trzeźwień. Podobne izby 
oddane do użytku w in
nych miejscowościach no-

Zjednoczenie
Budownictwa Miejskiego w Bytomiu
ul. Józefczaka 29
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Wynagrodzenie wg stawek obowiązujących w budownictwie. 
Front pracy i hotel zapewniony.

Zgłoszenia przyjmuje Dział Zatrudnienia i Płacy 'ZDM 
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tują już poważne osiąg
nięcia w walce z pijań
stwem.

Jak nas dochodzą głosy 
w sprawie otwarcia Izby 
Wytrzeźwień w naszym 
mieście w PMRN zdania 
są podzielone. Niektórzy 
twierdzą, że taka izba nic 
nie pomoże i nie warto aż 
tak „zaopiekować” się al
koholikami. A może po
mogą im nasi czytelnicy. 
Prosimy o Wasze zdania 
na ten temat. Czy taka 
izba wytrzeźwień jest po
trzebna czy nie? Czekamy 
na listy. (Ski)

podstawowych artykułów 
nie zabraknie. Szkoda by
łoby więc wydawać pie
niądze na większe zapasy, 
z ograniczonego już i tak 
budżetu.

„Nadmiar” pieniędzy war
to natomiast wydać na se
ry, o różnym smaku, w róż
nych opakowaniach i ce
nie. W sklepach jest bo
wiem pod dostatkiem se
rów twardych, tłustych, 
półtłustych i topionych. Są 
także sery importowane — 
rumuńskie i węgierskie, a 
wkrótce prawdopodobnie 
nadejdą sery szwajcarskie. 
W „Delikatesach” ukazał 
się ponadto „importowa
ny” specjalny ser pod na
zwą „Rockofrd”.

Co poza tym można ku
pić w sklepach?

A więc wszystko, to co 
podaliśmy już w ostatnim 
numerze naszego tygodni
ka prócz... świeżych jajek 
w dostatecznej ilości. No 
cóż, nawalanka w skupie... 
Ale za to będą podobno 
pomarańcze (jajek nie za
stąpią —• to prawda) i jest 
kawior, ale brrr... po 380 zł 
za kg.

I jak tu pokombinować 
z budżetem, żeby starczy
ło przynajmniej na 10 dkg 
kawioru?... (go)
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Chcesz zapałki
musisz kupić 

papierosy
Innowację wprowa- 

: dzenia w zakładach ga-
• stronomicznych sprzeda- 
; ży wódki w kieliszkach
• równocześnie z zakąską,
: powitało społeczeństwo : i 
I z entuzjazmem. Naresz-
• cie plaga pijaństwa ma 
: wszelkie realne możli- 
: toości osłabnięcia.

Nie rozumiemy nato-:\ 
: miast faktu dlaczego 
: sprzedawca w kiosku
• „Ruchu“ przy ul. Sikor-
; skiego u zbiegu ul. Mo- ■: 
Iniuszki odmawia sprże- 
: dąży jednego pudełka: '■
• zapałek, sprzedając je;
! innym klientom ale łącz-
nie z papierosami.

Przecież w ten artykuł: ■ 
! pierwszej potrzeby zao-
■ patrują się nie tylko U-
• przywilejów ani palacze 
’■ tytoniu.

Może sprzedawca wla-.
: śnie w taki sposób chce 
; spopularyzować nikoty-
• nowy nałóg — wręcz 
! przeciwnie do akcji an- 
; ty-alkoholowej. Tego nie 
> wiemy.

Sądzimy jednak, że 
; władze „Ruchu“ wyjaś- 
;nią tę zagadkę łączenia:
; sprzedaży. Tymbardziej, 
i że przytoczony wypadek 
: nie jest odosobniony.
: Czy przy kupnie zapałek
■ koniecznie trzeba wziąć 
: papierosy?

Technik — łebkarzem
Takie zjawiska trzeba tępić

Pod koniec listopada br. 
na przystanku obok dwor
ca w Bytomiu jak zwykle 
czekało kilka osób. Pod 
przystanek podjechał sa
mochód osobowy marki 
„Mercedes” nr rej. SB-0679. 
Szofer otworzył drzwi sa
mochodu i zachęcająco za
wołał: „kto do Katowic?” 
Na to wezwanie zgłosiło 
się wielu amatorów.

„Mercedes” zabrał czte
rech wybrańców losu 
wśród nich... kierownika 
milicyjnej „drogówki”. Szo
fer po przewiezieniu na 
miejsce zainkasował po 
symbolicznej dziesiątce od 
3 pasażerów i wyciągnął 
rękę po zapłatę do czwar
tego. Ten jakoś się nie 
kwapił z uregulowaniem.

W miejsce dziesiątki w rę
ku pojawiła się służbowa 
legitymacja.

Mała kontrola i w służ
bowym notesie zanotowane 
zostały personalia: Zbi
gniew Daniluk — technik 
PRG Bytom. Okazuje się, 
że Daniluk był już raz ka
rany zamianą wkładki „A” 
na „B” za podobne prze
stępstwo. Organa MO wy
stąpiły z wnioskiem o wy
cofanie zezwolenia na pro
wadzenie wszelkich pojaz
dów na przeciąg roku cza
su.

W czasie przesłuchania. 
Daniluk , oświadczył, że 
weźmie szofera i nadal bę
dzie uprawiał łebkarstwo. 
Organa MO winny rozto
czyć nad nim odpowiednią 
„opiekę”. (S-ki)

MODA - MODA

W okresie zimowym 
częściej chodzimy do 
teatru. W co ubrać się 
na taką okazję? Pre
zentujemy sukienkę, w 
której na pewno bę
dziemy się dobrze czuć. 
Wykonamy ją z cień- 
kiej wełny — czarnej 
lub granatowej. Spódni
ca bardzo wąska. Gó
ra urocza dzięki pomy
słowemu marszczeniu. 
Tałja podkreślona dwo
ma ozdobnymi klipsami. 
Obowiązkowo czółenka 
na szpilkach.

Foto „Panorama”

Gdzie ma być
stolica Europy?

W związku z wejściem z 
dniem 1 stycznia 58 r. ukła
dów o Euratomie i Wspólnym 
Rynku, w kołach politycznych 
„Zjednoczonej Europy", żywo 
dyskutuje się nad tym, które 
z miast dostąpić ma zaszczy
tu stania się pierwszą stolicą 
tej nowej Europy. Amatorów 
przede wszystkim ze względu 
na niemałe korzyści materia
lne, nie brak. Dosyć nieocze
kiwanie pretensje w tej dzie
dzinie zgłosił burmistrz Wie
dnia. Uzasadniając swój wnio
sek poszedł po linii marzeń 
niemieckich rewizjonistów i 
oświadczył, że autriacka me
tropolia naddunajska „już od 
stuleci wypełniała zadania eu
ropejskie i także dziś stała 
się wysuniętym posterunkiem 
Europy. Zachodnio - niemiec, 
cy propagatorzy tradycyjnej 
„Ostropolitik” przyklasnęli o- 
choczo tej myśli i od siebie 
dodają, że wybór Wiednia o- 
znaczałby, iż wolna Europa 
nie pogodziła się z podziałem 
kontynentu i nie rezygnuje z 
zamiarów pokojowego włącze
nia krajów wschodnio-euro
pejskich... Z ogólno-eumpej- 
skiego punktu widzenia, kie
dy nie chce się widzieć kresu 
Europy ani nad Łabą, ani na
wet nad Wisłą, argument ten 
ma niewątpliwie wielką wa
gę...” ZAP

NA TEMATY BYTOMSKIEJ GASTRONOMII

Kelner, kelnerowi nierówny ...
KOBIETA CZY MĘŻCZYZNA

przedsiębiorstwa gastrono-
■*- miczne odczuwają obecnie 

dotkliwy brak fachowego per
sonelu. Dyrekcja BZG jest 
zdecydowana przyjąć każdą 
ilość kelnerów, ale kelnerów 
z prawdziwego zdarzenia. 
Niestety takich jest bardzo 
mało. Jest to przykre następ
stwo błędnej polityki kadro
wej niedalekiej przeszłości.

Nie każdy zdaje sobie spra
wę z wysiłku fizycznego po
łączonego z kelnerskim za
wodem. Dlatego też błędem 
było forowanie kobiet do te
go zawodu i to w dodatku 
po ogólnikowym przeszkole
niu, a często nawet bez ża
dnego przeszkolenia.

Poza tym w lokalach typu 
„popularny“ kobieta jest na
rażona na zaczepki, nieraz 
wysoce wulgarne, ze strony 
nieodpowiedzialnych za swe 
czyny typów dodających so
bie odwagi nadmiernym spo
życiem alkoholu. Mężczyźnie 
to nie grozi, a jeżeli spotka 
się z wulgarnością konsumen
ta, prędzej znajduje na to 
radę. Niestety do niedawna 
było tak, że szkoły gastro
nomiczne przyjmowały jedy
nie dziewczęta, odsuwając 
stanowczo chłopców.

Te praktyki mszczą się ó- 
becnie na kierownictwie BZG 
oraz na uczciwej części kon
sumentów. Młoda dziewczyna 
po skończeniu szkoły stawa
ła do pracy i po kilku dniach 
oraz kilku przykrych do
świadczeniach z nader wy
magaj ącymi„ często zaczep
nymi klientami, wycofywała 
się r,z wyuczonego zawodu. 
Jeżeli zaś pozostała, to do
stosowywała się do środowi
ska. Nie brano również pod 
uwagę, że dążeniem każdej 
kobiety jest założenie rodzi
ny. To jest jeszcze jeden 
powód dużego odpływu ko
biet z zawtodu kelnerskiego.

Przeglądając książki życzeń i zażaleń w by
tomskich lokalach gastronomicznych, uwagę na
szą zwrócą zbyt częste notatki na temat per
sonelu. Analizując je, musimy niestety stwier
dzić, że są one w większości wypadków słuszne. 
Bo trudno się pogodzić z „pomyłkami” obsługi 
w rachunkach, godzinnym wyczekiwaniem na 
podanie posiłku, nieuprzątniętymi stołami, po
dawaniem z łaski itp. wypadkami stojącymi 
w rażącej sprzeczności z istotą zawodu kel
nera.

Jak więc widzimy, wiele 
przyczyn składa się na to, że 
w zawodzie kelnera powinni 
być szkoleni mężczyźni. 
Czynniki odpowiedzialne za 
ten stan rzeczy zrozumiały 
to i obecnie dopuszczają do 
szkół gastronomicznych chłop
ców. Nim jednak wyrosną z 
nich typowi kelnerzy, upły
nie jeszcze dużo wody.

Podobnie jest z zawodem 
kucharza. Całodzienne ster
czenie przy rozpalonym pie
cu i dźwiganie ciężkich 
garnków, mówią same za 
siebie. Do zawodu tego trze
ba również przysposabiać 
mężczyzn.

ONI POWINNI BYC 
NAUCZYCIELAMI

YS/'sröd ogólnego galimatiasu 
'' kelnerskiego, znajdujemy 

jednak w Bytomiu ludzi, mo
gącymi służyć za wzór pra
cowników gastronomicznych. 
Wystarczy skorzystać z usług 
personelu restauracji „Ludo
wa“. Cała obsługa tego loka
lu zaliczona może być do 
wzorowej, a wyróżnić należy 
Wilhelma» Borysa i Rudolfa 
Łożę. Ku zadowoleniu kon
sumentów pracuje również

obsługa W „Krakowskiej“. 
Odznaką „Wzorowego Sprze
dawcy“ odznaczeni zostali o- 
statnio: Stanisław Polek z
„Krakowskiej“, Monika Wie
czorek z „Rybki' i Hildegar
ds Mzyk z „Pioniera".

Bardzo wiele zależy od kie
rownika lokalu. Lecz i tu 
trzeba powiedzieć — niestety. 
Mało jest kierowników wy
wiązujących się należycie ze 
swych obowiązków. Dlatego 
też starannym kierownikom 
należą się słowa uznania. Na
leżą do nich: Jan Borowicz 
z restauracji „Ludowa", Łu
kasz Adamski z „Tatrzań
skiej", Kamila Kamińska z 
kawiarni „Ludowa", Francisz
ka Kądziołkowa z „Helu" 1 
Nicyfor Miśklewicz z „Oby- 
telskiej“.

Jeżeli mówimy o dobrym 
personelu, to nie dla samej 
pochwały. Pragniemy zwrócić 
uwagę, że oni właśnie po
winni być nauczycielami na
rybku gastronomicznego. Przy 
nich może wyróść personel, 
jakiego życzymy sobie we 
wszystkich zakładach gastro- 
micznych.

Aby przyspieszyć napływ 
właściwej obsługi do lokali, 
Dyrekcja BZG we własnym

zakresie rozpoczęła szkolenie 
20 chłopców, którzy praktykę 
rozpoczęli jako tzw. pikola- 
cy. Miejmy nadzieję, że bę
dą oni pobierali naukę wśród 
wzorowego personelu i do
czekamy się ,z nich pociechy. 
Poza tym, aby właściwie wy
korzystać przeszkolone już 
dziewczęta, przydzielane one 
będą do lokali spokojniej
szych, gdzie nie będą nara
żone na uszczypliwość konsu
mentów.

CORAZ RZADSZY WIDOK 
PODCHMIELONEGO 

KELNERA

T eszcze do niedawna mo-
J gliśmy często obserwować 

jak wielu z kelnerów zanied
bywało swe rejony, kręcąc 
się stale wokół jednego i te
go samego stolika. Powodem 
tego było częstowanie ich 
przez gości wódką. Ponieważ 
jednak nie ma „mocnych“ 
kelner taki ulegał wpływom 
alkoholu, ku zgorszeniu i nie
zadowoleniu reszty klientów.

Obecnie widok taki należy 
do bardzo rzadkich, a w sto
sunku do korzystających z 
„uprzejmości“ klientów, kie
rownictwo BZG wyciąga jak 
najdalej idące konsekwencje. 
Walka z pijaństwem wśród 
obsługi lokal przyniosła do
bre rezultaty. Trwa ona na
dal i społeczeństwo powinno 
tu pomóc. Raz, przez zanieT 
chanie częstowania Kelnerów 
wódką, z drugiej strony przez 
zwracanie uwagi kierowni
kom lokali na pijący w służ
bie personel.

Tyle na temat trudności 1 
możliwości poprawy odnośnie 
spraw kadrowych w BZG.

O stosunku społeczeństwa 
do obsługi lokali gastrono
micznych napiszemy w ar
tykule „Jaki nos taka taba- 
klera“.

W. SKOLIK



Ookąd pójdziemy =
= w przyszłym tygodniu?

14. XII. — Bytom godz. 19.00
MANON

15. XII. — Bytom godz. 19.00
BOLESŁAW ŚMIAŁY

16. XII. — Katowice godz. 19.00
HALKA (przedstawie
nie zakupione — abo
namenty nieważne)

17. XII. — Katowice godz. 19.00
KALKA

18. XII. — Bytom godz. 19.00
PAN TWARDOWSKI

19. XII. — Bytom godz. 19.00
SPRZEDANA NA
RZECZONA

21.XII. — Bytom godz. 19.00
SPRZEDANA NA
RZECZONA

KIMA
Kino „BAŁTYK” — seanse 

przedpołudniowe o godz. 10.00, 
12.15 i 14.39. Popołudniowe o 
godz. 16.45, 19.00 i 21.15.

14—16.XII. — SPOTKANIA — 
prod, polskiej (dozwolony od 
lat 18)

17— 26.XII. — MIAŁEM SIE
DEM CÓREK — prod, franc, 
(dozwolony od lat 18)

Kino „POKÓJ” — początek 
seansów: 15.30, 18.00, 20.15. W 
niedzielę i święta poranki o 
godz. 10.00.

13— 17.XII. — JAK BEZPAŃ
SKIE PSY — prod, franc.

18— 22.XII. — DZIEWCZĘTA 
Z PLACU HISZPAŃSKIEGO.

Kino „GLORIA” — początek 
seansów 15.30, 17.45, 20.00. W 
niedzielę poranki o godz. 11.00

14— 16.XII. — KOCHANEK
LADY CHATERLEY — prod.

17— 26.XII. — MIAŁEM SIE
DEM CÓREK — prod, franc, 
franc, (dozwolony od lat 18)

Kino „ŚWIT” — początek se
ansów w niedziele i święta: 
10.30, 15.00, 17.15, 19.30. W dni 
powszednie: 15.00, 17.15, 19.30.

13.XII. — GDYBY WSZYSCY 
LUDZIE DOBREJ WOLI 
14—17.XII. — KARIN CÓRKA 
MANS A.

18— 23.XTT. — CZAROWNICA
Kino „ŚLĄSK” — seanse co

dziennie o godz. 15.30, 17.45,
20.00

13.XTI. — MĘŻOWIE NA
PRZESZKOLENIU — produkcji 
czeskiej

14—18.XII. — CZTERDZIESTY 
PIERWSZY — prod. radź.

Uwaga, esperantyści
Zarząd Oddziału Esperanty- 

stów przypomina, że w nie
dzielę dnia 15 bm. w auli 
Technikum Górniczego w By
tomiu, ul. Roosevelta 10 o 
godz. 10 odbędzie się ogólne 
zebranie wszystkich członków 
i sympatyków tego języka. 
Będzie tam uruchomiona wy
stawa i sprzedaż wydawnictw 
esperanckich. Podaje się do 
wiadomości, że kursy espe
ranta odbywają się w Tech
nikum Górniczym w każdą 
środę od godz. 18 do 20. Tam 
także przyjmuje się zapisy na 
kurs. Tel. 31-58.

Komunikat
Informujemy wszystkich 

zainteresowanych, że Za
rząd Obwodu Towarzystwa 
Rozwoju Ziem Zachodnich 
w Bytomiu mieści się w 
lokalu PMRN ul. Katowic
ka 18 I piętro, pokój nr 33.

19— 21.XII. — PRZYGODY PA
TA I PATACHONA — prod. 
NRF.

Kino „GÖRNIK” — seanse 
odbywają się codziennie za 
wyjątkiem poniedziałków o 
godz. 17.00 i 19.30., oraz poran
ki niedzielne o godz. 10-tej. 
Bilety do nabycia w kasie 
Domu Kultury kop. „Dymi- 
row” w Bytomiu, ul. Żeroms
kiego 27 od godz. 16.00

13—15.XII. — CZARNA TECZ
KA — prod, franc.

17—19.XII. — GANG A — prod, 
hinduskiej

20— 22.XII. — DAMSKI KRA
WIEC — prod, francuskiej

24—26.XII. — MAŁŻEŃSTWO 
dr DANWITZA — prod. NRF

Kino „ŚWIT” — Miechowice 
seanse w dni powsz. 17.00 oraz 
19.30. ■ W niedzielę i święta: 
10.36, 15.00, 17.00 oraz 19.30

13—16.XII. — WZGÓRZE 24 
NIE ODPOWIADA — prod, 
izraelskiej.
17—19.XII. — WROTA PIEKIEŁ 

prod, japońskiej.
20— 23.XII. — PIĘCIORACZKI 

prod, franc, (dozwolony od lat

18kino „CAPITOL” — Bobrek. 
Początek seansów w dni po
wszednie 17.06 i 19.39. W dni 
świąteczne: 10.30, 15.00, 17.15,

19iłLl6.XII. — TAJNA DRU
KARNIA — prod, jugosł.

17—20.XII. — MAŁŻEŃSTWO 
dr DANWITZA — prod. NRF

21— 24.XII. — DAMSKI KRA
WIEC — prod, franc.

Kino „PRZYJAŹŃ” — Ła
giewniki — Początek seansów: 
17.00, 19.30, poranki o godz.
10.45. W soboty kino nieczyn-

ni3—14.XII. — STAWKA O ZY
CIE — prod, czeskiej.

15—19.XII. — FERNAND
COWBOY — prod, franc.___

20—23.XII. — JESTEŚMY KO
BIETAMI — prod, włoskie;

BIBLIOTEKA ŚLĄSKA, Od
dział w Bytomiu zawiadamia, 
że CZYTELNIA NAUKOWA 
otwarta jest codziennie z wy
jątkiem niedzieli i świąt 
od god. 10.00 do 20.00

Uwaga!
W związku z nadchodzący

mi świętami poczta urze wi
dnie znaczno zwiększenie ru
chu pocztowego, tak w służ
bie nądawcz-i. iak i nrzewo- 
zowej i oddawczej. Dotyczy 
tn przede wszvstkim paczek. 
W celu zanewnienia społe
czeństwu Hk najlepszego 
i naisnra wnieiszego wykona
nia usług, urzędy pocztowe 
nrosza o nie zwlekanie wv- 
svłki „oczek Świątecznych na 
ostatnie dni przedświąteczne.
lecz wysyłanie ich wcześniej 
co zapewni doręczeni# ich 
nrzed świecami. Ze względu 
„a Wielkie ilości paczek prze
wozowych w ambulansach 
„ocztewych zwiększa sie mo
żliwość ich uszkodzenia, wo
her czego opakowanie naezek 
nnwinno być wyjątkowo moc
ne.

Na paczkach z zawartością 
żywnościowa należy wyraźnie 
napisać „żywność”, gdyż 
paczki takie będą doręczone 
w iperwszej kolejności, przed 
innymi.

Stosowanie się obywateli do 
powyższych życzeń zarządu 
pocztowego zapewni termino
we i należyte zaspokojenie 
wymagań naszych klientów.

Agenturowy Skup Przemysł. Surowców Wtórnych
dla Wojewódzkiej Zbiornicy 
Przemysłowych Surowców Wtórnych ■

w Katowicach - Oddział w Bytomia, ni. Krokowska 29
- skupuje makulaturę R-152/57

(książki, czasopisma oraz szmaty)________
Za szmaty dokonuje się wymianę emalii

Skup prowadzi się w godzinach od 9-tej bez przerwy do 17-tej 
------------------ w soboty od godz. 9-tej do 13-tej =^==^=^
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Piłkarze po sezonie
Ciqgłość pracy treningowej gwarancjq sukcesów

Po dość uciążliwym sezonie 
piłkarskim, wielu zawodników 
czeka z utęsknieniem na ostat
ni gwizdek sędziego, który 
stanowi zapowiedź przerwy 
zimowej. Z obserwacji na
szych drużyn i poszczególnych 
piłkarzy wynika, że większość 
sportowców uprawiających 
piłkę nożną wyczynowo, 
„przerwę zimową” traktują 
dosłownie jak to się często 
słyszy wieszają buty piłkar
skie na hak. Czy tego rodzaju 
powszechne postępowanie pił
karzy jest zgodne z zasadami 
nowoczesnego treningu i hi
gieny sportowej? Czy piłkarz 
nie grający w zimie meczów 
mistrzowskich i towarzyskich 
powinien całkowicie zaniechać 
ćwiczeń fizycznych?

Uważamy, że tego rodzaju 
poglądy i co gorsze tego ro
dzaju postępowanie nie pro
wadzi do postępu, nie daje 
zawodnikowi możliwości nale
żytego wypoczynku w okresie 
rzekomej „przerwy zimowej” 
i szkodzi piłkarzowi na zdro
wiu. Wyczynowcy innych dy
scyplin sportowych np. lek
koatleci, już od dawna stosu
ją w zimie tak zwany aktyw
ny wypoczynek. Tego rodzaju 
aktywny wypoczynek zaleca
my jak najbardziej również 
piłkarzom. Po sezonie buty 
piłkarskie zamienić na panto
fle gimnastyczne, na buty 
narciarskie, na buty turysty
czne lub łyżwiarskie, co ko
mu bardziej odpowiada. W 
okresie zimy piłkarz powinien 
w dalszym ciągu uprawiać 
sport na boisku, w hali gim
nastycznej, na lodowisku, w 
lesie, w górach, na krytej 
pływalni wszędzie, gdzie ist
nieje możliwość kontynuowa
nia lekkiej pracy treningowe], 
traktowanej jako aktywny 
wypoczynek. Trzeba bowiem 
wiedzieć, że nagłe zaniecha
nie treningu po trudach sezo
nu może w poważnym stop
niu zaszkodzić zdrowiu .za
wodnika, a już z pewnością 
nie pomoże piłkarzowi do o-

siągnięcia pewnego minimum 
formy w okresie wiosny. 
Sporty uzupełniające, nie 
traktowane jednak wyczyno
wo, będą w tym wypadku 
najlepszą formą aktywnego 
wypoczynku. Takie dyscypli
ny sportu jak gimnastyka 
przyrządowa, narciarstwo,
siatkówka, koszykówka, piłka 
ręczna, biegi na przełaj, mar- 
szobiegi, turystyka spowodują 
u trenującego usunięcia zmę
czenia po sezonie, a w dal
szym ciągu zajęcia prowadzo
ne czy to w hali giipnaśtycz- 
nej, czy też na wolnym po
wietrzu, przygotują młode or
ganizmy do sezonu wiosenne
go.

Zimowy trening zapewni 
drużynie piłkarskiej ciągłość 
przygotowań, piłkarze z wios
ną nie będą musieli rozpoczy
nać pracy treningowej od no
wa, zabezpieczy i utrwali te 
wszystkie zdobycze w kon
dycji i technice, które zespół 
uzyskał w poprzednim sezo
nie.

Działacze sportowi, trenerzy 
i instruktorzy muszą wiedzieć, 
że tylko ciągłość pracy tre
ningowej zabezpieczy organiz
my piłkarzy, gdyż wśród na
szych zawodników nie ma 
takich fenomenów, którzy by 
po długiej zimowej bezczyn
ności, mogli być przygotowa
ni do ciężkich meczów sezonu 
wiosennego.

Do zimowej pracy treningo
wej potrzebna jest sala gim
nastyczna. Jeśli jednak nie 
rozporządzamy tego rodzaju

urządzeniem sportowym, ak
tywny zimowy odpoczynek 
w formie lekkich treningów 
może odbywać się na wolnym 
powietrzu. Treningi takie 
przeprowadzane 2 razy w ty
godniu, muszą uwzględniać 
wiele elementów wydajnej 
gimnastyki.

E. Szymkowiak
najlepszym piłkarzem Polski

W ubiegłym sezonie spra
wozdawcy „Sportu” podając 
po rozegranych meczach Mi
gowych składy poszczegól
nych drużyn, dawali każde
mu piłkarzowi „cenzurkę”, 
oceniając w ten sposób jego 
grę na boisku. Dziennikarze 
sportowi punktowali graczy 
I ligi od i do 10 pktów. Po 
zakończeniu sezonu redakcja 
katowickiego „Sportu” podsu
mowała wszysttkie punkty, 
które uzyskał każdy piłkarz 
w trakcie całego sezonu. Oka
zało się, że najwięcej punk
tów uzyskali: Edward Szym
kowiak (Polonia Bytom), Ed
ward Jankowski i Roman 
Lentner (Górnik Zabrze). W 
tym miejscu trzeba jednak 
podkreślić, że Szymkowiak 
uległ kontuzji w meczu z 
ŁKS-em Łódź i w następnym 
spotkaniu z Górnikiem Ra
dlin nie brał udziału, co po
zbawiło go przynajmniej 7 
łub nawet 8 punktów.

Dlatego też możemy z całym 
spokojem stwierdzić,, że naj
lepszym piłkarzem tegorocz-

Stadion Polonii
będzie remontowany

Wszystko wskazuje na to, że 
w przyszłym roku stadion Po
lonii Bytom oddany zostanie 
do generalnego remontu z po
wodu powstałych na nim 
szkód górniczych. Na konfe
rencji jaka odbyła się w u- 
biegłym tygodniu z udziałem 
I sekr. KM PZPR tow. Pie- 
trowskiego, przew. PMRN tow. 
Kowalskiego, przedst. Okręgo
wej Komisji Szkód Górni
czych mgr Sędzimira, przedst. 
kop. „Dymitrow” inż. Teich- 
mana i przedst. Klubu Spor
towego Polonii ustalono, aby 
wystąpił z odpowiednim wnio
skiem do Okręgowej Komisji 
Szkód Górniczych o remont 
tego obiektu sportowego.

Zarówno I sekr. KM PZPR 
jak i przew. PMRN ustosun
kowali się do sprawy remon

tu bytomskiego stadionu po
zytywnie.

W rozmowie z sekretarzem 
KS Polonia Bytomia — Hen
rykiem Szeferem dowiedzie
liśmy się, że prawdopodobnie 
w roku 1958 stadion Polonii 
Bytom zostanie zamknięty i 
nie będą się tam odbywać 
żadne imprezy sportowe. W 
pierwszej kolejności xvy re
montowana zostanie płyta bo
iskowa oraz bieżnia lekko
atletyczna, skocznie i rzutnie. 
Jeśli idzie o remont widowni 
to nastąpi to prawdopodobnie 
dopiero w roku 1959.

W okresie remontu stadio
nu, I ligowa jedenastka Po
lonii Bytom rozgrywać będzie 
sxvoje spotkania albo na sta
dionie śląskim w Chorzowie, 
albo też na stadionach Zabrza 
lub Gliwic. (kl)

nego sezonu został zawodnik. 
Polonii Bytom — Edward 
Szymkowiak, biorąc pod uwa
gę klasyfikacją sprawozdaw
ców katowickiego „Sportu”- 
Nagrodą dla najlepszego pił
karza był telewizor.

Trzeba podkreślić, że inicja
tywa redakcji „Sportu”, zo
stała przyjęta bardzo gorąco* 
zarówno przez szerokie grono 
sympatyków piłki nożnej jak 
i przez samych zawodników 
I ligowych drużyn. W szcze
gólności zawodnicy przykła
dali do klasyfikacji dużą wa
gę i na każdym meczu sta
rali się uzyskać jak najlepsze* 
oceny. Można więc powiedzieć 
że klasyfikacja zawodników, 
była dobrym dopingiem, a 
każdy zawodnik starał się wy
paść jak najlepiej na boisku- 
Również w przyszłym sezonie 
katowicki „Sport” będzie kon
tynuował klasyfikację.

Pierwszy mecz 
hokejowy

W sobotę dnia 14 grudnia 
br. hokeiści bytomskiej Polo
nii rozegrają pierwszy mecz 
hokeja na lodzie w tegorocz
nym sezonie na terenię Byto
mia. Przeciwnikiem poloni
stów będzie drużyna Stali So
snowiec, w której występują 
m. in. znani piłkarze I ligo
wi jak: Musiał, Majewski i 
Krajewski. Mecz odbędzie się
0 godz. 19 na boisku gier 
sportowych w parku im. K. 
Świerczewskiego w wypadku, 
jeśli warunki atmosferyczne 
na to pozwolą, to znaczy jeśli 
będzie odpowiedni mróz.

Redakcja i Administracja: By
tom, ul. 1 Maja 3, I pięro — 
Redaguje Kolegium — Biura 
Ogłoszeń i Reklam: Bytom, uL
1 Maja 8 — Za dział ogłoszeń 
i repertuar kin redakcja nie 
odpowiada — Telefon 44-15 — 
Redaktor naczelny przyjmuje 
codziennie od godz. 8 do 10. — 
Konto: 40-9-120 PKO Bytom — 
Kolportaż P.TJ.P. i K. „Ruch”. 
— Drukarnia Techniczna — 
Z. 1650 — Nakład 15000 — R- 2G

|§§! OgłoseeBis*

NOWOOTWARTA sta
cja obsług technicznych 
pojazdów mechanicz
nych jest czynna — By
tom, uL B. Bieruta 42 
od godz. 6.00—18.00. — 
Chyliński Tadeusz.

ZAMIENIĘ 2 komfortowe po
koje w Bytomiu na mieszka
nie 2-pokojowe. Zwrócę koszt. 
Zgłoszenia: Bytom, pi. Wols
kiego 3/2 ob. BURZ ANTO WIC Z. 
(KP-151/57)

POSZUKUJE się dużej elek
trycznej maszynki do palenia 
i mielenia kawy. Wiadomość 
w „Życiu”. Rk-314/57

UNIEWAŻNIA się zgubiona 
kartę rzemieślnicza na nazwis
ko Pankiewicz Helena wyda
ną dnia 2. IX. 1956 r., przez 
Wydz. Przemyślu P.M.R.N. w 
Bytomiu. KP-153/57

SKRADZIONO dowód osobisty 
wydany przez K.P. M. O. w Ol
kuszu na nazwisko Wilk Hen
ryk, oraz świadectwo ukoń
czenia Politechniki Śląskiej. 
(KP-153/57)
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Bytomskie
Zakłady Gastronomiczne

w Bytomiu, plac Poli Maciejewskiej Nr 19

ogłaszają

PRZETARG
na zakup lub dzierżawę 

wód gazowych, ewentualnie z lokalem 
kompletnego urządzenia do wytwórni

R-318/57

Oferty prosimy składać w zalakowanych kopertach z napisem: 
„PRZETARG” w sekretariacie przedsiębiorstwa na w/w adres. 
Otwarcie ofert nastąpi dnia 23 grudnia 1957 r., o godz. 10.00 

w gabinecie dyrektora przedsiębiorstwa.
★

W przetargu mogą brać udział przedsiębiorstwa państwowe, 
spółdzielcze i prywatne.

*
Przedsiębiorstwo zastrzega sobie prawo wyboru oferenta.

Przedsiębiorstwo B. U. G.
„G A Z O B U D O W A"
Baza Sprzętu - Bytom, ul. Armii Ludowej 30

zatrudni natychmiast:
samodzielnych R-317/57

mechaników silnikowych
oraz
wykwalifik. operatorów
na sprzęt ciężki i średni.

Informacji udziela i zgłoszenia przyjmuje kiero
wnictwo Bazy Sprzętu codziennie w godz. od 7 —15.

VVWWVWVVWWWWWWWA WWWWVWMWWWMWA VWW/VWWW

Rzemieśln. Spółdz. Pracy Fryzjerów 
im, 1-go Maja
W BYTOMIU, UL. PIEKARSKA 17

zawiadamia PT. klientów, że uruchomione 
zostały dwa nowe punkty usługowe 
fryzjerskie:
przy ul. Kolejowej Nr 10
oraz
przy ul. Głowackiego Nr 6
(Osiedle Gen. Zawadzkiego) R-316/57

Dział Budowlany 
KOPALNI BOBREK
w Bytomiu-Bobrku

zatrudni natychmiast:
murarzy,
cieśli,
betoniarzy,
zbrojarzy,
dekarzy,
blacharzy,
operatorów na sprzęt budowlany 
pracowników niewykwalifik.
Warunki płacy wg umowy zbiorowej 
Przemysłu Węglowego.

Zgłoszenia osobiste przyjmuje Dział 
Budowlany kop. „Bobrek" w Bytomiu- 
Karbiu, ul. Gottwalda 2

Reflektujemy na pracowników miejscowych.
R 310/57

DYREKCJA
ZJEDNOCZENIA BUDOWNICTWA 

MIEJSKIEGO
w BYTOMIU, UL. JÓZEFCZAKA 29

podaje do wiadomości, że 
zgodnie z Uchwałg Rzqdu

w sprawie 
skarg i zażaleń

Dyrektor Naczelny Zjedno
czenia Budownictwa Miej
skiego w Bytomiu przyjmuje 
w każdq środę od godz.
_____ 11-tej do 13-tej. _____

R-320/57

Beak 4 4 4

octu, wina, musztardy i innych artykułów 
w naczyniach szklanych ma swoje źródło 
w braku odpowiedniej ilości tych
opakowań.

By temu brakowi zapobiec Dyrekcja MHD 
Art. Spożywczymi — zwraca się z apelem 
do Szanownej Klienteli o dostarczenie 
butelek do punktów skupu M.H.D.
w Bytomiu: sklep Nr 10 ul. Witczaka 109 

„ 12 ul. Gliwicka 23
50 ul. Gen. Zawadz
kiego (Osiedle)

„ 71 PI. Grunwaldz
ki 5

w Miechowicach: sklep Nr 15 — Osiedle 
w Łagiewnikach: sklep Nr 32 — Osiedle 
w Bobrku: sklep Nr 75 ul. Odrodzenia 1

M.H.D. płaci za dostarczone butelki wg 
cen ogólnie obowiązujących.
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